
آشتي مردم با ورزش؛ از حرف تا واقعيت
جشنواره خانوادگي ورزش در حال برگزاري است و برگزاري اين جشنواره 
معاون وزير ورزش را به اين نتيجه رسانده كه مردم با ورزش آشتي كرده ا ند. 
»ورزش براي همه« شعار جشنواره فوق است، برنامه ويژه اي كه وزارت ورزش 
آن را به مناسبت هفته دولت در مجموعه ورزشي آزادي برگزار مي كند. در 
اين گردهمايي 10 روزه فدراسيون هاي ورزشي و ادارات كل ورزش و جوانان 
استان ها برنامه هاي خود را به معرض نمايش بازديدكنندگان مي گذارند. به 
همين منظور غرفه هاي زيادي براي سرگرم كردن مردم تدارك ديده شده، 
غرفه هايي كه نزديك غروب شروع به كار مي كنند و تا پاسي از شب پذيراي 
حاضران هستند. برگزاري اين جشنواره كافي بود تا شعباني بهار به نتيجه 
جالبي برسد: »از اينكه مي بينم خانواده ها در اين جشنواره حضور فعال دارند 
و به تحرك مي پردازند بسيار خوشحالم. احس��اس مي كنم به بزرگ ترين 

هدفمان كه همانا آشتي دادن مردم با ورزش بود دست پيدا كرديم.«
اينكه معاون توس��عه ورزش همگان��ي وزارت ورزش از كجا و چگونه اين 
نتيجه گيري را رس��انه اي كرده خود سؤال بزرگي اس��ت كه اميدواريم با 
پاسخگويي صريح ابهامات ايجاد شده را برطرف كنند. با اين حال يادآوري 
چند نكته ضروري به نظر مي رسد. در وهله نخست بايد تعريفي منطقي 
از ورزش همگاني داشته باشيم. بدون ش��ك برگزاري يك جشنواره كه 
بازديدكنندگان در ميان سروصداي پخش موسيقي هاي آنچناني را كه هيچ 
تناسبي با ورزش ندارد، صرفاً به بازديد از غرفه ها مي پردازند، نمي توان ورزش 
همگاني ناميد. اين در حالي است كه زمان بندي برگزاري جشنواره هم يكي 
ديگر از ابهامات به شمار مي رود. از طرفي پخش ترانه هاي هيجان انگيز و كف 

و سوت زدن را نمي توان بخشي از ورزش همگاني به شمار آورد. 
براي آنكه به حقيقت ورزش همگاني پي ببريم، مي توان صبح ها سري به 
پارك هاي محله هاي مختلف زد تا معلوم شود چند درصد جامعه با ورزش 
آشتي كرده اند. اگرچه شايد تعداد نفرات حاضر در پارك ها زياد به نظر برسد 
اما با يك حساب سرانگشتي مي توان فهميد كه چند درصد از مردم كشور 
روزانه ورزش مي كنند و جوانان تا چه اندازه با ورزش فاصله دارند. سرانه 
ورزش همگاني ايران با ميانگين جهاني فاصله زيادي دارد و اينجاست كه 
معلوم مي شود چندان خبري از آشتي كردن هم نيست. اينكه تنها جمع 
شدن عده اي در يك جشنواره را رمز موفقيت در اشاعه ورزش هاي همگاني 
تلقي كنيم به نظر منطقي نمي آيد. به علاوه اينكه پايين آوردن هزينه هاي 
ورزشي يكي از خواسته هاي به حق مردم است؛  خواسته اي كه متأسفانه با 
بالا رفتن شهريه كلاس هاي مختلف ورزشي عملاً محقق نشده است. تعداد 
اندك سالن هاي ورزشي دولتي قطعاً كفاف جمعيت جوان ايران را نمي دهد. 
اين سالن ها به خاطر شهريه به صرفه تري كه دريافت مي كنند همواره بيش 
از حد ظرفيت خود پذيراي علاقه مندان هستند كه اين موضوع خود سبب 
بروز مشكلات زيادي مي شود. پايين بودن سرانه فضاي ورزشي كشور نيز 
از ديگر مواردي است كه بايد بيش از پيش به آن پرداخته شود و در جهت 
رفع آن گام هاي جدي برداشته شود. به اتمام رساندن پروژه هاي نيمه تمام 

از برگزاري جشنواره نيز ضروري تر به نظر مي رسد. 
ورزش همگاني ايران تا رسيدن به وضعيت مطلوب و استانداردهاي بين المللي 
فاصله زيادي دارد، فاصله اي كه با هيچ جشنواره و مراسمي نمي توان بر آن 
سرپوش گذاشت. آشتي دادن مردم با ورزش نيز پروژه اي سخت اما دست 
يافتني است. البته بايد به اين نكته توجه داشت كه براي رسيدن به اين هدف 
بايد از شعارهاي دور از ذهن پرهيز كنيم و بيشتر به فكر بر طرف كردن موانع 

باشيم تا شايد از فقر حركتي جامعه ايراني كاسته شود.

داورزني در واكنش به منتقدان واليبال:
هدف هاي بزرگ هزينه هاي سنگين دارد

محمدرض�ا داورزني، رئي�س فدراس�يون واليب�ال در واكنش به 
منتقدان ناكامي هاي تيم ملي واليبال در جام واگنر و تيم زير 23سال 
در رقابت هاي جهان�ي مي گويد كه هدف هاي ب�زرگ هزينه دارد. 
منتقدان كواچ صدايشان اين روزها بلند تر از هميشه شده است، نتايج ضعيف 
تيم بزرگسالان در جام واگنر و تيم زير 23 سال در رقابت هاي قهرماني جهان 
و حضور همزمان پيمان اكبري به عنوان سرمربي چند تيم ملي مختلف، كافي 
بود تا دوباره تيغ انتقادها به سمت واليبال برود، رشته ورزشي اي كه در چهار 
سال اخير پيشرفت خيره كننده اي داشته است و حالا كوچك ترين ناكامي 
سبب مي شود تا منتقدان در رسانه ها به صف شوند. محمدرضا داورزني ديروز 
در گفت وگويي كه با سايت فدراسيون واليبال داشت سعي كرد با تبيين 
برنامه هاي فدراسيون در حوزه پشتوانه سازي، به انتقادهايي كه اين روزها از 

تيم كواچ و شاگردان اكبري مي شود، پاسخ دهد. 
  منتقدان وسعت ديدشان را بيشتر كنند

شكست تيم زير 23 س��ال واليبال در رقابت هاي جهاني اولين موضوعي 
است كه رئيس فدراسيون واليبال درباره آن صحبت مي كند و مي گويد 
افق فدراسيون بالاتر از اين است كه در هر مسابقه اي به دنبال مدال باشد: 
»تيم هاى ملى نوجوانان، جوانان و اميد همگى در خدمت پشتوانه سازى 
براي تيم ملى بزرگسالان هستند. برخي ها كه به دنبال بهانه براى انتقاد 
مي گردند بايد منطقى تر و حرفه اي تر به اين موضوع نگاه كنند. كمي وسعت 
نگاه خود را بيشتر كنيم و فقط با نگاه مدال به هر مسابقاتي نگاه نكنيم.« او 
معتقد است هدف هاي بزرگ بهاي سنگيني هم دارد: »براي رسيدن به يك 
هدف بالا، بايد مسير درست، هر چقدر هم كه سخت باشد را انتخاب كنيم و 
حتي براي آن بهاي سنگيني بپردازيم. مهم اين است كه با صحيح ترين راه 
به هدفمان برسيم. اگر افق واليبال ايران به دنبال نتيجه گيري در رده هاى 
پايه بود، مي توانستيم با تركيب ديگرى در مسابقات شركت كنيم و برخلاف 
سياست هاي حرفه اي تيم هاي قدرتمند و صاحب سبك واليبال دنيا اولويت 
اول را تيم ملي بزرگسالان نگذاريم و از بازيكناني مانند ميلاد عبادي پور و 

جواد معنوي نژاد در تيم ملي زير 23 سال استفاده كنيم.«
  آينده واليبال روشن است

رئيس فدراسيون واليبال با تأكيد بر اينكه هدف واليبال ايران خيلي فراتر 
از كسب سكو در مسابقات تيم هاي پايه است، آينده روشني را پيش روي 
تيم ملي واليبال ترسيم مي كند: »در حال حاضر هدف واليبال ايران صعود 
به المپيك و حتي تلاش براي كسب سكو در اين اين مسابقات است. ما چند 
سال پيش در رده هاي پايه صاحب سكو شده ايم ولي الان بايد استراتژي خود 
را طوري تدوين كنيم كه بتوانيم به هدف مهم و اصلي خود دست پيدا كنيم. 
پيمان اكبرى و دستيارانش در راستاي سياست هاى راهبردى فدراسيون 
عمل كردند. ما نيازمند دادن فرصت به جوانان و اميد هاى ديگرى هستيم 
كه ميدان هاى جهانى را تجربه كنند. حضور چهره هاي جديد در تيم اميد 

بيانگر آينده بهتر براى واليبال ملى است.«
  كادر فني مشترك به خاطر ايجاد مشكل كمتر بود

حضور همزمان پيمان اكبري به عنوان س��رمربي تيم هاي زير 23 س��ال، 
تيم ملي ب، تيم ملي دانشجويان و باش��گاه پيكان انتقادات زيادي را متوجه 
فدراسيون واليبال كرده است. منتقدان اعتقاد دارند واليبال ايران مربي ديگري 
ندارد كه يك نفر بايد در چند تيم به عنوان س��رمربي فعاليت كند. داورزني 
اينگونه در اين باره توضيح داده است: »هيچ رشته ورزشي گروهي در ايران در 
طول سال با چهار رده سني در دو قسمت مردان و زنان در مسابقات جهاني و 
آسيايي شركت نمي كند. در سال جاري ما فقط در قسمت مردان، هشت تيم 
آماده اعزام كرديم. تيم ملي، تيم ب، تيم زير 23 سال، تيم جوانان، نوجوانان، 
دانش آموزي، دانشجويان و نيروهاي مسلح. با توجه به اين تعداد تيم ملي و با 
در نظر گرفتن شركت تيم پيكان در مسابقات باشگاه هاي آسيا بايد طوري 
عمل مي كرديم كه علاوه بر اينكه تيم ملي بزرگسالان در اولويت اولمان باشد، 
تيم هاي ديگر نيز بتوانند تا حدي ممكن موفق شوند. پس به همين خاطر 
سعي كرديم در برخي از تيم ها از كادر فني مشترك استفاده و با مشترك بودن 

بازيكنان تمرينات مشترك برگزار كنيم تا كمترين مشكل به وجود  آيد.«

وزير ورزش  شمشيرش را براي كفاشيان از رو 
بسته. او كه در بدو ورود روي ناخوش خود را به 
فوتبال نشان داده بود،  حالا كفاشيان را نشانه 
رفته؛ موضع گيري اي كه البته از سوي رئيس 
فدراسيون فوتبال هم بي جواب نمانده است. 
گودرزي بعد از آنكه در مجلس و ديدار با نمايندگان 
مردم در ميدان بهارستان گفته بود، اختيار ندارد در 
فدراسيون فوتبال دخالت كند، در مصاحبه اي با سايت 
وزارت ورزش نيز حرف هاي تندي عليه كفاشيان زد: 
»مي گوييم الان پول بدهيم چه مي كني؟ مي گويد 
شق القمر مي كنم. بعد پول را برمي دارند سفر مي روند 
و براي خودشان مسافرت مي تراش��ند. از 365 روز 
پنج روز تهران هس��تند، 60 روز هم روي هوا، 300 
روز هم در خارج از كشور آن هم با بيزينس كلاس.« 
صحبت هايي كه كفاشيان در گفت وگو با خبرگزاري 

تسنيم به آنها واكنش نشان داده است. 
  مشكل وزير جاي ديگري است

گفته مي ش��ود در مجل��س بين ت��اج و گودرزي 
درگيري لفظي به وجود آم��ده و در اين بين وزير 

اعلام كرده نمي تواند در فدراسيون فوتبال اعمال 
نظر كند و اتفاقاتي كه مي افتد، دس��ت او نيست. 
ادعايي كه كفاش��يان در خص��وص آن اين گونه 
واكنش نش��ان مي دهد: »وزير ورزش از اتفاقاتي 
در فدراس��يون فوتبال ناراضي است كه 10 سال 
است وجود دارد و براس��اس اساسنامه است. وزير 
مي گويد تغييرات مديريتي دست او را بسته است و 
محدوديت هايي به وجود آورده اما اساسنامه را كه 
من ننوشته ام. اين اساس��نامه را به من هم دادند و 
گفتند طبق همين پيش برو. در تدوين و نوشتن آن 
هم نقشي نداشته ام و آن را ديگران نوشته اند وهمان 
موقع مصوبه دولت و فيفا را ه��م در خصوص آن 
گرفته اند. البته اساسنامه وحي منزل نيست و قابل 
تغيير است و اكنون درحال تغيير اساسنامه هستيم 
و تغييراتي را كه فيفا داشته بايد در آن اعمال كنيم 
و سپس اساسنامه را به اعضاي مجمع و وزارتخانه 
هم مي دهيم تا نظراتشان را در خصوص تغييرات 
بگويند. بعد از آن اساسنامه به مجمع مي آيد و اگر 
تأييد شد بايد به تأييد فيفا نيز برسد. ما فقط مجري 

هستيم. اما اينكه گفته مي شود اساسنامه فعلي به 
تأييد فيفا و دولت نرسيده درست نيست.«

  تغييرات دست وزارت را باز نمي كند
هرچند تصور مي شود تغييرات اساسنامه جديد 
دس��ت وزير ورزش را ب��راي تغيي��رات در اركان 
مديريتي فدراسيون باز كند، اما كفاشيان معتقد 
اس��ت اين كار ش��دني نيس��ت: »برخي بندهاي 
اساسنامه دستورات فيفا اس��ت و پايه هاي اصلي 
آن براي 209 عضو يكسان اما ساير بندها را خود 
كشورها مي نويس��ند. اينكه رئيس فدراسيون را 
كسي جز مجمع نتواند عزل كند جزو بندهايي است 
كه فيفا تعيين كرده و در تمام دنيا به همين شكل 
است و فقط براي ايران نيست. در ساير رشته ها نيز 
طبق اساسنامه كه مجمع بالاترين مرجعي است كه 
مي تواند رئيس، اعضاي هيئت رئيسه و اساسنامه را 
تغيير دهد. به طور مثال يكي از اعضاي هيئت رئيسه 
كه من موافق او نباشم را نمي توانم بركنار كنم چون 
مجمع او را انتخاب كرده و اگر هم كسي بگويد فلاني 
را عوض كن من نمي توانم اين كار را انجام دهم چون 

اگر اين كار را انجام دهم خلاف مقررات و اساسنامه 
عمل كرده ام و شايد اينجا به من خرده گرفته شود 

كه چرا قانون را اجرا نكردم.«
  نظرات وزارت را اعمال كرديم

رئيس فدراس��يون فوتبال اما فش��ار وزارت ورزش 
را رد نمي كند: »ما نظرات وزارتخانه را پرس��يديم و 
تغييراتي هم در فدراسيون ايجاد كرديم. نايب رئيس 
فدراسيون، نايب رئيس بانوان و دبيركل فدراسيون 
با توصيه و مش��ورت با وزارت ورزش تغيير كردند 
و نمي دانم منظ��ور وزير از باز بودن دس��تش براي 
تغييرات در فدراسيون به چه معناست و بهتر است 
اين را از خود وزير پرسيد. هدف فدراسيون فوتبال، 
من و هيئت رئيسه اين بود كه نظرات وزارت ورزش 
را اعمال كنيم. البته اينها فقط نظر بود و ما نظرات 
وزارت را اعمال كرديم. اما اگر اعمال نظرها بخواهد 
بيشتر شود طبق اساسنامه ما مشكلي نداريم. حتي 
اگر بخواهند رئيس فدراس��يون را تغيير دهند بايد 
مجمع تشكيل و رأي گيري ش��ود كه ما ديگر اين 
رئيس را نمي خواهيم. يا اينكه صبر كنند در انتخابات 
فرد ديگري ب��ه عنوان رئيس انتخاب ش��ود. اين را 
اساسنامه مي گويد و من نمي گويم. اگر اساسنامه را 

اجرا كنيد خيلي بهتر از كارهاي ديگر است.«
  كنار گذاشتن كفاشيان هم راه دارد

اما واقعيت اين است كه وزير از فدراسيون فوتبال 
ناراضي است. نارضايتي كه كفاشيان در خصوص 
دليل آن ابراز بي اطلاعي مي كند: »ما بين 47 كشور 
آس��يايي در فوتبال دو، سه س��ال است كه طبق 
رنكينگ فيفا اول هستيم. فوتسال و فوتبال ساحلي 
نيز در رتبه اول آسيا قرار دارد و فقط در بخش بانوان 
اس��ت كه رتبه اول را در اختيار نداريم. بانوان هم 
ش��رايط خاصي دارند. نايب رئيس كنفدراسيون 
فوتبال آس��يا هم هستيم. بيش��ترين عضو را در 
كميته ه��اي AFC داريم. ديگ��ر نمي دانم بايد 
چه كار كنيم. درست است، ما بايد بر مبناي نظرات 
وزارت ورزش حركت كنيم. به همين دليل خيلي 
از كارهايي كه انجام مي دهيم ب��ا معاونان وزارت 
ورزش هماهنگ مي ش��ود. اين نشان مي دهد به 
عنوان زير مجموعه وزارت ورزش همه جا با وزارت 
هماهنگ هستيم و به عنوان زيرمجموعه هاي بايد 
اين هماهنگي ها باشد. اما يكسري مسائل دست 
ما نيس��ت. مثلًا اگر نظر وزارت رفتن كفاشيان از 
فدراسيون فوتبال است اين موضوع هم دو راه دارد 
و طبق اساسنامه مجمع فوق العاده مي تواند بگويد 
كه بروم يا اينكه انتخابات فدراسيون جلو بيفتد و 

نمي توان كار غيرقانوني كرد.«
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چالش هاي استعداديابي در ورزش ايران
به گفته بسياري از مربيان و صاحبنظران 
استعداد ذاتي يا مادرزادي يكي از مهم ترين 
عوامل در زمينه ورزش قهرماني است. البته 
هرچه مشاركت در ورزش قهرماني بيشتر 
باشد، زمينه ظهور و بروز استعدادها و رشد 
آنها مناسب تر خواهد بود، در نتيجه تعداد 
افراد نخبه ورزشي افزايش مي يابد و موجب 
تقويت ورزش قهرماني خواهد شد. جامعه 
ايران از لحاظ استعداد انساني بسيار غني 
است و از اين حيث زمينه مناسبي وجود 
دارد. ولي ظاهراً ريشه مشكل را بايد در فقدان برنامه ريزي شايسته جست 
وجو كرد كه خود اين مسئله نيز احتمالاً ريشه عميق تري در عدم شناخت 
و نا آگاهي نسبت به مشكلات واقعي و اصلي دارد. در ايران مشغول شدن 
جوانان در رشته ورزشي خاص بيش��تر بر پايه سنت ها، آرزوها و علايق 
فردي استوار اس��ت و به محبوبيت آن ورزش، فش��ار والدين، تخصص 
معلمان مدارس و فراهم بودن امكانات ورزش مورد نظر بس��تگي دارد و 
استعداديابي ورزشي در كشور هنوز به صورت كاملًا سنتي و با استفاده 
از مش��اهده ميداني انجام مي گيرد. در كش��ور ما بنا به مندرجات طرح 
جامع ورزش كشور، طرحي يكپارچه، جامع و اجرايي براي استعداديابي 
وجود ندارد و هماهنگي ميان نهادهاي متولي ورزش قهرماني در بحث 
استعداديابي ضعيف است. پرورش ورزشكار در كشور نيز نظام ساختارمند 
و يكپارچه اي ن��دارد و نهادهاي مختلف هريك به ص��ورت جداگانه به 
اين امر مي پردازند و دس��تگاه معين به صورت جدي به اس��تعداديابي 
نمي پردازد.  باشگاه ها و اماكن ورزشي، هيئت هاي ورزشي، فدراسيون ها 
و انجمن هاي ورزشي، سازمان تربيت بدني و وزارت آموزش و پرورش، 
نهادهايي هستند كه در زمينه استعداديابي در كشور فعاليت مي كنند. 
اما اين فعاليت ها در اين نهادهاي مختلف هر كدام مس��ير جداگانه اي 
را طي مي كند و يك برنام��ه راهبردي و نظام جام��ع كه مبناي عمل و 
برنامه ريزي اين نهادها در زمينه استعداديابي قرار بگيرد، وجود ندارد. در 
اين زمينه فدراسيون ها و هيئت هاي ورزشي تابعه در هر رشته ورزشي 
خاص لازم است با برنامه ريزي هاي منسجم و هماهنگ و مطالعه جنبه ها 
و زمينه هاي مختلف هر رشته و در نظر گرفتن نيازها، اولويت ها و شرايط 
مربوط به رشته ورزش��ي خود به صورت علمي، پايه اي وحساب شده به 
فعاليت هاي استعداديابي بپردازند. ازاين رو پيشنهاد مي شود استعداديابي 
در ورزش قهرماني كشور براساس قوت ها، ضعف ها، فرصت ها و تهديدهاي 
محيطي مذكور به تدوين برنامه اي راهبردي كه دربرگيرنده چشم انداز و 
راهبردهاي مناسب براي تحقق رسالت و اهداف آن باشد، اقدام كند، به 
طوري كه بتواند از قوت ها و فرصت هاي موجود حداكثر استفاده را ببرد و 

ضعف ها و تهديدهاي محيطي پيرامون خود را به حداقل ممكن برساند.

پيكان سواري به نفع مؤسسه خيريه
علي كريمي پيكان گوجه اي خود را به مزايده مي گذارد. بازيكن پيشين 
پرس��پوليس كه به مشهد س��فر كرده بود در مراس��م مؤسسه خيريه 
فياض بخش حاضر شد. اين در حالي است كه يك خير مشهدي تصميم 
گرفت يك دستگاه پيكان گوجه اي مدل 57 را به جادوگر اهدا كند. البته 
كريمي نيز از فرصت اس��تفاده كرده و قصد دارد خودرو جديدش را به 
نفع همين مؤسسه به مزايده بگذارد. جادوگر براي جلب توجه خيران 
قصد دارد در خيابان هاي مش��هد و تهران پيكان سواري كند. مزايده 
پيكان مدل 57 در مشهد مقدس برگزار مي شود و درآمد حاصل از آن 

نيز به مؤسسه فياض بخش اهدا مي شود.
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بازگشت اسبقي و مرداني به اردوي تكواندو
بهنام اس��بقي و س��جاد مرداني بعد از پايان دوران مصدوميتشان به 
اردوهاي تيم ملي تكواندو ملحق ش��دند. اس��بقي در مس��ابقات جام 
باش��گاه هاي آس��يا 2015 با مصدوميت مواجه ش��د و مرداني نيز در 
مس��ابقات قهرماني جهان 2015 روسيه آس��يب ديد. اين دو قهرمان 

مهياي حضور در مسابقات گرندپري تركيه مي شوند. 
-------------------------------------------------------------

شكست واليبال ايران مقابل آرژانتين
تيم واليبال زير 23 سال ايران در نخستين بازي مرحله دوم رقابت هاي 
قهرماني جهان كه در امارات در حال برگزاري است با نتيجه سه بر يك 
از آرژانتين شكست خورد تا از رسيدن به عنوان پنجم يا ششمي محروم 
شود. در اين ديدار جواد حس��ين آبادي 15 امتياز براي ايران و »پابلو 

كوكاراتسف« 23 امتياز براي آرژانتين كسب كردند. 
-------------------------------------------------------------

بازي دوستانه تيم ملي فوتسال با روسيه و ايتاليا
س��يدرضا افتخاري، رئيس كميته فوتس��ال در اين باره گفت: اردوي 
تداركاتي تيم ملي فوتبال به منظور آمادگي بازيكنان و برگزاري دو بازي 
دوستانه با تيم هاي ايتاليا و روسيه برگزار مي شود. ديدار با تيم روسيه 

17 مهر ماه و ديدار با ايتاليا 27 مهر ماه برگزار مي شود. 
-------------------------------------------------------------
ارجاع خلاصه گزارش فساد در فوتبال به صحن مجلس 
داوود محمدي نايب رئيس كمسيون اصل 90 در مجلس شوراي اسلامي 
با اشاره به پرونده فساد فوتبال گفت: بعد از مطرح شدن بحث فساد در 
فوتبال بين اعضاي كميسيون اصل 90 بررسي اين موضوع در جلسه 
علني كميسيون مطرح شد. بعد از بررس��ي گزارش 80 صفحه اي در 
كميسيون نتيجه بر اين شد كه گزارش به جلسات كميسيون بازگردانده 

شود تا خلاصه  آن براي قرائت در صحن علني مجلس ارائه شود. 
-------------------------------------------------------------

مخالفت با درخواست مالي بهداد سليمي 
علي جباري، سرمربي تيم وزنه برداري ذوب آهن در خصوص درخواست 
مالي بهداد سليمي اظهار داش��ت: »بودجه تيم وزنه برداري ما نسبت 
به فصل گذشته افزايش��ي نداشته است. س��ليمي قهرمان بزرگي در 
وزنه برداري كشور اس��ت اما نمي توانس��تيم حدود يك سوم از بودجه 

مصوب تيم وزنه برداري را به اين ورزشكار اختصاص بدهيم.«

  چـهـره ها / فريدون حسن

88498432سرويس ورزشي

كفاشيان: قانوني بركنارم كنند!

اشتياق به فوتبال زياد است اما...
هرچه به زمان بازي هاي تيم ملي فوتبال در 
مقدماتي جام جهاني 2018 نزديك مي شويم 
نگاه ها بيش��تر به س��مت كارلوس كرش و 
ش��اگردانش معطوف مي ش��ود. سرمربي 
تيم ملي اما از سختي راه پيش رو مي گويد. 
كارلوس كرش با اينكه اذعان دارد در ايران 
اشتياق واقعي نس��بت به فوتبال وجود دارد، مي گويد: »كره جنوبي، 
استراليا و ژاپن كارت حضور در جام جهاني را دارند و اين يعني براي ايران، 
عربستان، امارات، قطر، چين و كره شمالي فقط يك جاي خالي وجود 
دارد و اين هفت كشور از شانس بالايي برخوردارند. مسئله اينجاست كه 
نمي توان تنها با اشتياق معجزه كرد بلكه شما براي موفقيت نيازمند پول، 
ساختار مالي مناسب و بازي تداركاتي هستيد. نبود اينها مثل داستان 

موش و گربه است كه كنار آمدن با آن نيز سخت است.

كاسه گدايي پرسپوليس!
از پرسپوليس اينقدر خبر عجيب و غريب 
مي رسد كه ش��نيدن برخي از آنها باعث 
تعجب فراوان مي شود. ديروز خبري در 
سايت هاي خبري پخش ش��د مبني بر 
اينكه حسين عبدي س��خنگوي باشگاه 
پرس��پوليس اعلام كرده:  »ه��واداران با 
پرداخت نقدي به پرسپوليس در حل مشكلات اين باشگاه همكاري 
كنند.« ظاهراً اين مسئله به تصويب هيئت مديره باشگاه هم رسيده 
است اما جاي سؤال اينجاست كه هوادار چگونه بايد به بازيكناني 
كمك كند كه هر كدامش��ان اتومبيل هاي چندصد ميليوني زير 
پايشان است و خيلي هايشان هم شب ها در خيابان ها پرسه مي زنند. 
ياد روزهايي به خير كه علي پروين مي گفت: »هر كه مي خواهد در 

پرسپوليس بازي كند بايد چيزي هم از جيب بدهد.«

كار سختي پيش رو داريم
سرانجام پس از حرف و حديث هاي زياد و 
حاشيه هاي ريز و درشت حميد سوريان 
دارنده هفت مدال طلاي جهان و المپيك 
با تيم ملي كشتي راهي مسابقات جهاني 
امريكا شد. رقابت هايي كه خود سوريان در 
آستانه سفر به آن از سختي و دشواري هاي 
آن مي گويد: »كار بسيار سختي را پيش رو داريم. مسابقات جهاني 
رقابت هاي بسيار مهمي است و اين مسئله وقتي مهم تر مي شود كه 
متوجه باشيم اين رقابت ها امسال حكم كسب سهميه المپيك را 
هم دارد. كشتي گيران پيش از اينكه به فكر كسب مدال باشند بايد 
تمركز خود را صرف كسب سهميه المپيك كنند. اميدوارم بتوانيم 
در هر شش وزن سهميه حضور در المپيك 2016 را كسب و بتوانيم 

افتخار قهرماني سال گذشته را هم تكرار كنيم.«

شيوا نوروزي

مهرزاد حميدي

معاون تربيت بدني وزارت 
آموزش و پرورش

سي و هفتمين دوره مسابقات بسكتبال جام ويليام جونز ديروز در چين تايپه پيگيري 
شد كه تيم ملي بسكتبال ايران در دومين ديدار خود به مصاف تيم »ب« چين تايپه 
رفت و در پايان موفق ش��د اين تيم را با نتيجه 88 بر 66 شكست دهد. در اين بازي 
مهدي كامراني و اصغر كاردوست در تركيب 12 نفره تيم ملي حضور نداشتند. پيش 

از اين تيم ملي بسكتبال ايران موفق به شكست كره جنوبي شده بود. تيم ملي بسكتبال 
امروز در سومين ديدار خود در مسابقات جام ويليام جونز برابر ژاپن قرار مي گيرد. 
سجاد مشايخي با كسب 20 امتياز عنوان امتيازآورترين بازيكن تيم ملي بسكتبال 

ايران در ديدار مقابل تيم دوم چين تايپه لقب گرفت.

 چين تايپه هم 
 مغلوب بلندقامتان
 بسكتباليست ايران شد

اختصاص ۱۰ درصد بودجه به استعداديابي
مع��اون توس��عه ورزش قهرمان��ي 
و حرف��ه اي وزارت ورزش و جوانان 
مي گويد اي��ن وزارتخان��ه در حوزه 
استعداديابي، براي دختران و پسران 
تفاوتي قائل نيست و فدراسيون هاي 
ورزشي موظف  هستند حداقل 5 تا 10 
درصد بودجه خود را به اين موضوع 
تخصيص دهند. سيدنصرالله سجادي با اشاره به برنامه گسترده دفتر 
استعداديابي وزارت ورزش و جوانان همراه با فدراسيون هاي ورزشي 
گفت: برنامه ما از يك سال پيش آغاز شده و نتايج ارزشمند آن براي 

تيم هاي ملي بين شش تا هشت سال ديگر به ثمر خواهد نشست. 

كوته فكري ها به شنا آسيب مي زند 
»نگاه هاي سطحي نگرانه عامل آسيب 
ديدن شناي ايران است مسئولان تنها 
به دنبال كس��ب مدال هس��تند و در 
درازمدت برنامه اي براي پيشرفت شنا 
ندارند.« اين بخش��ي از صحبت هاي 
جمال چاوش��ي فر، كاپيتان تيم ملي 
شناست. او مي گويد: »متأسفانه برخي 
افراد صحبت هاي خنده دار و كوته فكرانه اي به زبان مي آورند مبني بر 
اينكه ژن شنا در ايران نيست. واقعاً به اين افراد مي خندم. زماني آدم 
متأسف تر مي شود كه اين سخنان غيراصولي را برخي مسئولان مربوطه 

مطرح مي كنند. اين كوته فكري ها به شنا خيلي آسيب مي زند.« 

نگاه ما در اعزام ها جنسيتي نيست 
»ش��اخص وزارت ورزش و كميته 
ملي المپيك براي اعزام ورزشكاران 
به مس��ابقه هاي كس��ب س��هميه 
المپيك اصلًا جنس��يتي نيس��ت و 
براساس شانس كسب مدال و كسب 
سهميه ورزشكاران اعزام مي شوند.« 
رباب ش��هريان، معاون امور بانوان 
وزارت ورزش و جوانان در اي��ن باره مي گويد: »تمام تلاش ما اين 
است كه بتوانيم نسبت به المپيك لندن سهميه بيشتري كسب 
كنيم. در جلساتي كه با فدراسيون داشتيم تلاش كرديم با استفاده 

از ظرفيت ورزشي بانوان، بهترين نتيجه را در اين راه بگيريم.«

پاسخ رئيس فدراسيون فوتبال به انتقادات وزير ورزش

رئيس كميته ملي المپيك از تمرين هاي تيم ملي كشتي بازديد كرد. كيومرث هاشمي رئيس كميته ملي 
المپيك به همراه شاهرخ شهنازي دبير كميته المپيك در فاصله چهارروز مانده تا اعزام كشتي گيران ايران به 
مسابقه هاي جهاني 2015 لاس وگاس از تمرين هاي اين تيم بازديد كرد. وي در حاشيه بازديد از تمرين هاي 
تيم ملي كشتي گفت: » مي دانم تركيب تيم هاي ملي كشتي آزاد و فرنگي پس 
از برگزاري مسابقه هاي مختلف با تركيبي دگرگون شده عازم مسابقه هاي 
جهاني مي شود. به گونه اي كه در بين آزادكاران فقط يك نفر تجربه حضور در 
المپيك لندن را دارد. ان شاءالله كشتي گيران ما با حضور خود در رقابت هاي 
جهاني بتوانند ضمن كسب مدال بيشترين سهميه را براي حضور در المپيك 
به دست بياورند؛ هرچند در مسابقه هاي ديگر تا المپيك فرصت 
كسب س��هميه المپيك دارند. به هر كش��تي گيري كه بتواند 
سهميه المپيك را كسب كند در همان مرحله مسابقه ها مبلغ 
10 ميليون تومان پاداش خواهم داد.« رسول خادم در حاشيه 
تمرين تيم ملي درباره حضور تيم هاي ملي كشتي فرنگي و آزاد 

ايران در مسابقه هاي جهاني لاس وگاس گفت: »سه نفر از كشتي گيران تيم ملي فرنگي و شش نفر از تيم ملي 
آزاد جوان هستند و براي نخستين بار است كه در مسابقه هاي جهاني حاضر مي شوند اما با اين وجود با توجه به 
سختي و زحمت زيادي كه كشيدند و جسارتي كه دارند بسيار به اين تيم ها اميدوارم و مطمئناً در اين رقابت ها 

كم نخواهند گذاشت و با ارائه يك نمايش خوب انتظارات مردم را برآورده خواهند 
كرد. «رئيس فدراسيون كشتي درباره مشكلات مالي فدراسيون گفت: »الان زمان 
مناسبي براي صحبت از مشكلات مالي نيست چراكه كشتي گيران در حال اعزام 
به ميدان جنگ هستند و بايد همه تمام سعي خود را كنيم تا آنها با بيشترين تمركز 

و آمادگي روحي رواني به اين رقابت ها اعزام شوند. حضور مسئولان ورزش در 
كنار ورزشكاران كار بسيار ارزشمندي است. امسال سال المپيك است و 
در فرصتي كمتر از يك سال مانده تا اين رقابت ها حمايت از ورزشكاران 
برعهده كميته ملي المپيك و وزارت ورزش است كه بايد ميان رشته هاي 
مدال آور و المپيكي اولويت بندي كنند. اميدوارم با حمايت هاي بيشتري 
كه صورت خواهد گرفت، ورزش ايران و كشتي در المپيك موفق باشند.«

هاشمي با كشتي گيران به لاس وگاس مي رود
خادم: در حال اعزام به ميدان جنگيم

وحيد صابري
  منهاي فوتبال

دنيا حيدري
   گزارش


